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Besvarelse af spørgsmål nr. 228 af 2. september 2005 fra Folketingets Retsudvalg.

Spørgsmål:

”Ministeren bedes redegøre for, hvordan den bekymring, som byretspræsidenten gi-
ver udtryk for i artiklen i Jyllands-Posten den 30. august 2005 hænger sammen med 
ministerens svar på Spørgsmål S 1694 af Peter Skaarup (DF), hvoraf fremgår, at mi-
nisteren ikke er af den opfattelse, at der mangler ressourcer ved domstolene.”

Svar:

Om den nævnte artikel i Jyllands-Posten henvises til Justitsministeriets besvarelse af udvalgets 

spørgsmål nr. 227 og den heri omtalte samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 230.

Justitsministeriets besvarelse af 12. januar 2005 af spørgsmål nr. S 1694 fra medlem af Folketin-

get Peter Skaarup (DF) angik domstolenes overholdelse af de fastsatte målsætninger for sagsbe-

handlingstiden i voldssager. I besvarelsen omtales den samlede redegørelse om udviklingen i 

sagsbehandlingstiden i voldssager i 1. halvår af 2004, som Justitsministeriet den 22. december 

2004 sendte til Retsudvalget. Det fremgår heraf, at overskridelsen af de fastsatte målsætninger 

for sagsbehandlingstiden i voldssager helt overvejende skyldtes forhold, som domstolene ikke 

var årsag til. Som det endvidere fremgår, var andelen af sager, hvor en overskridelse alene skyld-

tes domstolene, faldet fra 24 pct. i 2002 til 16 pct. i 2003 og yderligere til 14 pct. i 1. halvår af 

2004.

Som anført i besvarelsen af spørgsmål nr. S 1694, er det på den angivne baggrund ikke Justits-

ministeriets opfattelse, at den forholdsmæssigt mindre andel af sager, der i 1. halvår af 2004 i 

forhold til 2003 opfyldte de fastsatte målsætninger for sagsbehandlingstiden i voldssager, skulle 

skyldes manglende ressourcer ved domstolene.


